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Protokół V/19 

z V Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 27 marca 2019 r. 
 

Obrady V Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 12
00

. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności do protokołu: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8 Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 

15. Tylman Artur 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Radny Rady Powiatu Suwalskiego – Szczepan Ołdakowski 

Radca prawny – Jerzy Lewczuk 

Kierownik BOS – Andrzej Czuper 

Dyrektor GOK – Anna Dorota Halicka 

Dyrektor GBP – Edyta Taraszkiewicz 

Kierownik ZGKiM – Mirosław Wądołowski 

Lekarz rodzinny „Koramed” Sp. z o.o. – Krzysztof Kotarski 

Sołtysi z kadencji 2015-2019 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 

 

„Otwieram V Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Radnego Powiatu Suwalskiego, Wójta Gminy, radnych, 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, radcę 

prawnego, sołtysów w kadencji 2015-2019 oraz inne osoby przybyłe na sesję. 

Stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 15 radnych,  

w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski, Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski i Zastępca Wójta 

Gminy Ewa Konstantynowicz wręczyli Panu Krzysztofowi Kotarskiemu Lekarzowi rodzinnemu 

pamiątkowy grawerton z okazji 20-lecia pracy na terenie gminy Raczki. 
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Pan Krzysztof Kotarski – podziękował w imieniu całego zespołu Ośrodka Zdrowia za przychylność 

władz Gminy i Rady Gminy w realizacji potrzeb remontowych budynku Ośrodka Zdrowia i życzył 

dalszej owocnej współpracy. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski, Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski i Zastępca Wójta 

Gminy Ewa Konstantynowicz w dalszej kolejności wręczyli sołtysom z kadencji 2015-2019 pamiątkowe 

grawertony za wieloletnią współpracę na rzecz społeczności lokalnej i danego sołectwa oraz podziękowania 

na zakończenie kadencji. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 19.03.2019 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek 

obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek 

obrad V Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za rok 2018. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za rok 2018. 

8. Informacja o przebiegu wykonania zadań rzeczowych i realizacji środków budżetowych za okres 

2018 r. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach 

za 2018 r. 

10. Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 

11. Uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Raczki. 

12. Uchwała w sprawie regulaminu targowiska gminnego w miejscowości Raczki. 

13. Uchwała w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu poboru, określenia 

inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w 

ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania. 

15. Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku. 

16. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 – 2026. 

17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z IV Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został 

udostępniony na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przez Radę 

Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Przyjęcie zapytań i wolnych wniosków. 
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Nie wniesiono zapytań i wolnych wniosków. 
 

Pkt 5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

między sesyjnym od dnia 5 lutego 2019 r. do dnia 18 marca 2019 r.  
 

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyższym sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało 

przyjęte. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za rok 2018. 
 

Dyrektor GOK Anna Dorota Halicka – przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury w Raczkach za rok 2018. Podziękowała za współpracę w zakresie kulturalnym i zaprosiła do 

uczestnictwa w organizowanych konkursach i udziału w tegorocznych wydarzeniach kulturalnych. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag w związku z powyższym sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Kultury w Raczkach zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach  

za rok 2018. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za rok 2018. 
 

Dyrektor GBP Edyta Taraszkiewicz – przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Raczkach za rok 2018. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag w związku z powyższym sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Raczkach zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach  

za rok 2018. 

 

Pkt 8. Informacja o przebiegu wykonania zadań rzeczowych i realizacji środków budżetowych za 

okres 2018 r. 
 

Kierownik BOS Andrzej Czuper – przedstawił informację o przebiegu wykonania zadań rzeczowych  

i realizacji środków budżetowych za okres 2018 r. z zakresu oświaty. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag w związku z powyższym informacja o przebiegu wykonania zadań 

rzeczowych i realizacji środków budżetowych z zakresu oświaty została przyjęta. 
 

Załącznik Nr 4. – Informacja o przebiegu wykonania zadań rzeczowych i realizacji środków 

budżetowych za okres 2018 r. 
 

Pkt 9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Raczkach za 2018 r. 
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach za 2018 r. Omówił przebieg realizacji 

modernizacji oczyszczalni ścieków w Dowspudzie. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag w związku z powyższym sprawozdanie zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 5. – Sprawozdanie z wykonania budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Raczkach za 2018 r. 
 

Pkt 10. Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 
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Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – przedstawiła informację z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2018 r.  
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag w związku z powyższym informacja z realizacji programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. została przyjęta. 
 

Załącznik Nr 6. – Informacja z realizacji programu współpracy z organizacjami  

pozarządowymi za 2018 r. 
 

Ogłoszono 10-minutową przerwę. 

Po przerwie. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt 

program opieki nad bezdomnymi zwierzętami musi być przez radę zatwierdzany corocznie. 

Przedstawiony program opieki jest analogiczny do programu z roku poprzedniego i uzyskał on 

pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii. Przedstawił dotychczasowy przebieg realizacji 

programu. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”, przy 

1 głosie „przeciw”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr V/40/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Uchwała w sprawie regulaminu targowiska gminnego w miejscowości Raczki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że regulamin targowiska został opracowany 

ze względów organizacyjnych.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr V/41/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Uchwała w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu poboru, 

określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że proponuje się przyjęcie wyższych 

dziennych stawek opłaty targowej, które obowiązywały od 2009 r. i w związku z ponoszonymi kosztami 
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sprzątania placu i wywozu śmieci. Nadmienił, że proponuje się jednocześnie doprecyzowanie sposobu 

poboru opłat i określenie inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 
 

Radny Witold Bartoszewicz – stwierdził, że podwyższenie stawek opłat może zniechęcić sprzedających 

do korzystania z tego targowiska, co może przynieść wymiernie mniejsze korzyści od pożądanych. 
 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – stwierdziła, że Raczki są miejscowością z potencjałem 

handlowym i ta niewielka podwyżka nie wpłynie na zmniejszenie liczby sprzedających na targowisku 

gminnym. 
 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr V/42/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 

oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 
 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – wyjaśniła, że proponuje się dokonanie autopoprawki 

zapisu § 1 ust. 1. uchwały Nr IV/31/19 z dnia 13 lutego 2019 r., tj. „Do korzystania ze świadczeń pomocy 

zdrowotnej uprawnieni są nauczyciele w rozumieniu ustawy Karta Nauczyciela, zatrudnieni w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Gminę Raczki w wymiarze nie niższym niż połowa obowiązującego 

wymiaru zajęć chyba, że nauczyciel zatrudniony jest w kilku szkołach i w żadnej z tych szkół nie jest 

zatrudniony w wymiarze, co najmniej połowy obowiązkowego wymiaru zajęć, łącznie jednak wymiar 

jego zajęć stanowi, co najmniej połowę obowiązkowego wymiaru zajęć dla danego stanowiska”. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr V/43/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 

roku. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w poprzedniej kadencji fundusz sołecki 

zawieszany był dwukrotnie, a środki były wykorzystane na kompleksowe dokończenie kilku inwestycji 

sołeckich. W przyszłym roku planuje się podobnie postąpić, żeby mieć do dyspozycji większe środki na 

kompleksowe zakończenie rozpoczętych kilku zadań przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego. 
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Stwierdził, że motywacja jest podyktowana względami ekonomicznymi i racjonalnym wydatkowaniem 

środków. 
 

Sołtys Ewa Więcko – wystąpiła z prośbą, że jeżeli fundusz nie zostanie wyodrębniony to, aby Sołtysi 

zostali poinformowani, w jakiej wysokości i na jakie zadania, inwestycje na wsiach zostaną przekazane 

pieniądze z budżetu, żeby mogli takie informacje przekazać mieszkańcom swoich sołectw. Informacja ta 

pozwoli na uniknięcie niepotrzebnych sporów. 
 

Sołtys Wojciech Żukowski – stwierdził, że wcześniej przed podjęciem tejże uchwały należałoby 

zorganizować spotkanie z Sołtysami i ukierunkować, na co mogą być wydatkowane te fundusze. Teraz, 

jak niektóre sołectwa mają rozpoczęte zadania nie będą mogli skorzystać ze środków finansowych  

w 2020 roku. W ten sposób odbiera się idee samorządności.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że pieniądze zostaną przeznaczone na remont 

dachu budynku Szkoły Podstawowej we Wronowie prowadzonej przez „Edukator”, prowadzony jest 

remont remizy w Stokach już przez ok. 4 lata i należałoby przeznaczyć większe pieniądze, aby to 

definitywnie to zakończyć. Kolejne zadania to: wymiana pokrycia dachowego i wykonanie elewacji 

budynku świetlicy w Lipówce, wykonanie oświetlenia w Moczydłach: zakup lamp i słupów. Stwierdził, 

że planuje się wykonanie kilku dróg na wsiach. 
 

Sołtys Paweł Romanowski – stwierdził, że przez część mieszkańców wsi zrozumiałe jest przeznaczenie 

pieniędzy na remont budynku szkoły, ale co z tymi mieszkańcami, którzy nic nie mają wspólnego z tą 

szkołą. Pozbawia się ich możliwości wypowiedzenia się, co do celowości wydatkowania środków 

sołeckich.  
 

Radny Witold Bartoszewicz – uważam, że scalenie tego funduszu, chociaż na rok pozwoli na wykonanie 

kilku konkretnych inwestycji na wsiach. Zapytał, co z dofinansowaniem do budowy Sali widowiskowo- 

koncertowej w Raczkach? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że został wniosek złożony do Narodowego 

Centrum Kultury, który nie przeszedł, złożone zostało odwołanie i też nic nie wniosło. Na dzień 

dzisiejszy pracuje się nad tym i szuka się wszelkich dostępnych środków, aby tą inwestycję, jak 

najszybciej dokończyć. 
 

Radny Leszek Staniszewski – poinformował, że wieś Koniecbór nie występuje z wnioskiem o środki  

z funduszu, z takim założeniem, aby corocznie, chociaż jakiś odcinek drogi żwirowej był przez gminę 

poprawiony. Jak realizacja tego wygląda? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, ze w ramach możliwości jest to realizowane  

i niektóre odcinki w roku ubiegłym były posypane żwirem, żeby utrzymać je w stanie przejezdności. 
 

Sołtys Michał Czuper – stwierdził, że obowiązkiem gminy jest utrzymanie i przeprowadzanie remontów 

budynku szkoły we Wronowie i niezrozumiała jest idea przekazywania środków z funduszu sołeckiego 

tylko na taki cel, skoro we wsi są również inne potrzeby. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że wymiana pokrycia dachowego szkoły jest 

niezbędna do realizacji i w ramach środków własnych gminy i środków z funduszu sołeckiego trzech wsi 

jest to możliwe do wykonania w przyszłym roku.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 12 głosami „za”, przy 

2 głosach „wstrzymujących się”. 
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Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr V/44/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 16. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019 – 

2026. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2019-2026 w następującym zakresie: 

- urealniono wykonanie budżetu i pozostałych wartości za 2018 rok po sporządzeniu sprawozdawczości 

za IV kwartał 2018 r., 

- urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 26.109.900 zł i wydatków budżetowych na 

kwotę - 26.506.970 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych 

kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie WPF. Po 

dokonaniu powyższych zmian deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 935.460 zł i planuje się pokrycie 

jego przychodami z wolnych środków z rozliczenia kredytów i pożyczek w kwocie - 397.070 zł i kredytu 

długoterminowego w kwocie - 538.390 zł, 

- zwiększono planowane przychody na rok bieżący o kwotę - 175.070 zł w związku z wprowadzeniem do 

budżetu kolejnej części wolnych środków ustalonych w wyniku rozliczenia 2018 r. do planu przychodów. 

- urealniono kwotę przedsięwzięć przypadających do realizacji w roku 2019 do wartości - 28.957 zł.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 12. – Uchwała Nr V/45/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany budżetu gminy na 2019 r. 

w następującym zakresie: 

1) w planie dochodów budżetu gminy w zakresie: 

- zwiększenia dochodów własnych o kwotę - 153.461 zł, 

- zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 2.970 zł w związku ze zmniejszeniem planu dotacji na 

realizację programu "Posiłek w szkole i w domu" zgodnie z pismem Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego 

- 1.623 zł i zmniejszeniem planu dotacji na refundację wydatków projektu realizowanego w 2018 r. przez 

GOK po jego ostatecznym rozliczeniu - 1.347 zł, 

2) w planie wydatków budżetu gminy w następującym zakresie: 

- zmniejsza się wydatki o kwotę - 7.636 zł, 

- zwiększa się wydatki o kwotę - 333.197 zł, w tym wydatki dotyczące m.in. zwiększenia planu na 

wydatki inwestycyjne w zakresie dróg gminnych - 210.000 zł i instalacji garażu wolno stojącego  

w Rudnikach - 2.150 zł, wprowadzenia z wolnych środków kwoty - 99.684 zł dotyczącej 

niezrealizowanych środków w 2018 r. na realizację projektów pn. "Przedszkole – fundament dorosłego 

życia. Rozwój kompetencji i zdolności dzieci z Gminy Raczki" i "Ja w Internecie. Program szkoleniowy 

w zakresie rozwoju kompetencji cyfrowych", wydatków związanych z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi, gospodarowaniem odpadami i realizacją zadań określonych ustawą Prawo ochrony 

środowiska oraz zwiększenia planu w zakresie wydatków na zakup materiałów, usług i wypłatę 

wynagrodzeń bezosobowych - 21.363 zł, 
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- wprowadzono plan wydatków na jedno zadanie inwestycyjne planowane do realizacji w roku bieżącym 

i urealniono plan wydatków na jedno zadanie inwestycyjne, 

- urealniono plan wydatków na programy i projekty realizowane z udziałem środków pochodzących  

z unii europejskiej w 2019 r. w zakresie wydatków bieżących, 

- urealniono plan przychodów budżetu gminy na 2019 r. w zakresie wprowadzenia do planu przychodów 

części wolnych środków z rozliczenia kredytów i pożyczek z roku ubiegłego w kwocie - 175.070 zł, 

- urealniono plan dotacji dla Powiatu Suwalskiego na 2019 r. związanej z powiatową infrastrukturą 

drogową. 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

- dochody budżetu gminy ogółem - 26.109.900 zł, 

- wydatki budżetu gminy ogółem - 26.506.970 zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w związku ze zwiększeniem puli środków 

na realizację zadań drogowych Gmina będzie składać wniosek o dofinansowanie realizacji zadania 

dotyczącego przebudowy drogi gminnej na ul. Sportowej w Raczkach, tj. wykonanie nawierzchni drogi, 

chodnika oraz miejsc parkingowych dla samochodów i autobusów szkolnych. 
 

Radny Leszek Staniszewski – zapytał, odnośnie realizacji budowy chodnika od mostu w Raczkach do 

drogi w kierunku Bakałarzewa? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że realizacja budowy chodnika leży w gestii 

Zarządu Dróg Wojewódzkich i na dzień dzisiejszy nie ma żadnych informacji w tym zakresie. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 13. – Uchwała Nr V/46/19. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 17 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poprosił zebranych o uczczenie minutą ciszy pamięci 

zmarłej Pani Marianny Bienio byłej Sołtys wsi Bakaniuk. 
 

Wszyscy zebrani powstali i uczcili minutą ciszy pamięć zmarłej Pani Marianny Bienio byłej Sołtys wsi 

Bakaniuk. 
 

Pkt 18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 

Sołtys Ewa Bokuniewicz – wniosła o dokonanie przeglądu sprawności hydrantów oraz oznaczenie 

miejsca ich usytuowania, gdyż zdarzają się przypadki, iż strażacy nie mogą z nich skorzystać lub nie 

wiedzą, gdzie ich szukać. 
 

Sołtys Ewelina Jasionowska-Sieńkowska – zwróciła się zapytaniem, dlaczego mieszkańcy Suchej Wsi nie 

zostali poinformowani o kładzeniu światłowodu w tych miejscowościach, nawet w formie sms. 

Rozwiązanie, które zostało zastosowane szczególnie w Suchej Wsi utrudni korzystanie rolnikom z pół 

przyległych do pasa drogowego. Stwierdziła, że dobrze byłoby poinformować mieszkańców o 

warunkach, kosztach wynajmu zamiatarki, która została już zakupiona przez ZGKiM. Zgłosiła problem 

dotyczący pozbywania się foli i siatek z sianokiszonek oraz z pryzm po kukurydzy i wystąpiła o 

możliwość odpłatnego odbioru tych odpadów od rolników.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w sprawie zamiatarki należy kontaktować 

się z Kierownikiem ZGKiM. Stwierdził, że obowiązkiem Gminy jest odbiór odpadów komunalnych. 

Wystąpimy z pismem do Izby Rolniczej, aby wskazali firmy odbierające te odpady rolnicze, być może 
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oni mają informacje w tym zakresie. Odnośnie położenia światłowodu w Suchej Wsi to firma dokonująca 

tego nie miała obowiązku informowania Gminy o realizacji tego zadania, bo położony jest w pasie 

drogowym, który należy do Powiatu i to Powiat miał informacje w tym zakresie, nie Gmina. Stwierdził, 

że jeżeli Gmina ma możliwość uzgadniania przedłożonych projektów przebiegu światłowodu, to stara się, 

aby ten przebieg był jak najmniej uciążliwy dla mieszkańców. Gmina nie ma w kompetencji uzgadniania 

projektów sieci światłowodu na terenie gminy, gdy ciągi te nie biegną wzdłuż dróg gminnych, również  

i przebiegu realizacji tego zadania.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że nikt z pracowników Urzędu nie został 

wcześniej o tym poinformowany i sam dowiedział się po pogrzebie Pani Sołtys. Wniosła o rozważenie 

możliwości podwyżki diet dla sołtysów. 
 

Sołtys Wojciech Żukowski – wniósł o potrzebę równania dróg żwirowych oraz dokonania nawozu żwiru 

na drodze Raczki - Małe Raczki. Zapytał o termin realizacji nawierzchni bitumicznej wspominanej drogi 

oraz o odbiór eternitu pochodzącego z rozbiórki poszyć dachowych zalegających na posesjach 

mieszkańców. Zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, dlaczego nie było transmitowane 

spotkanie opłatkowe na sesji. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że większość uznała, że takie spotkanie opłatkowe 

jest poza porządkiem obrad i nie każdy życzył sobie tego upubliczniać. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że realizacja odbioru eternitu następuje 

sukcesywnie według zgłoszeń złożonych do pracownika Urzędu Jana Bubrowskiego i jeżeli są dostępne 

pieniądze na ten cel w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska występujemy o dotację  

i dokonujemy odbioru eternitu. Stwierdził, że z tego Gmina nie może korzystać, co roku, gdyż tych 

środków jest bardzo niewiele na realizację tego, a program trwa do 2032 roku. 

Poinformował, że odnośnie realizacji drogi Raczki – Małe Raczki oraz dróg na osiedlu „księży” 

rozmawiał z osobą piszącą wniosek o dotację z projektu transgranicznego, która zapewniła, że do końca 

czerwca – lipca br. konkurs ma być rozstrzygnięty. Z kosztorysu wynika, że będzie to kwota ok. 4 mln zł 

z dofinansowaniem na poziomie 85% wartości inwestycji. Wniosek został złożony w ubiegłym roku.  
 

Sołtys Wojciech Żukowski – wniósł o wystąpienie z pismem do Powiatu o poprawę drogi Małe Raczki – 

Chodźki – Żubrynek – Krukówek. Szczególnie odcinek Chodźki – Żubrynek nie można nazwać drogą  

o statusie powiatowym, a nawet drogi prowadzące na pola są o lepszej przejezdności. 
 

Sołtys Tomasz Dziekoński – poinformował, że został w sprawie tej drogi napisany wniosek o właściwe 

wytyczenie i poprawę tej drogi do Powiatu i mieszkańcy okolicznych wsi podpisali się pod nim, który 

zostanie złożony do Starosty w dniu jutrzejszym. 
 

Pkt 19. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
 

Podziękował Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady 

Gminy. 
 

„Zamykam V Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

 

Danuta Grabowska 


